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Research Ethics Form
     نموذج أخلاقيات البحث 

	Instructions: 
1. Researcher:
· Fill all information accurately and clearly.
· Submit to College’s Research Committee.
2.  College’s Research Committee:
· Review and evaluate the proposal as per article (3.7.5) of “Conduct of Research Procedures”.
· Approve or reject the form
3. The Scientific Research Council at the university / in special cases only
· Review the form in accordance with Paragraph (5.7.3) of the Conduct of Research Procedures
· Approval or rejection of the form.
· Retain all original documents related to publishable paper in research file.
	التعليمات:   
· الباحث: 
· تعبئة كافة المعلومات المطلوبة بدقة ووضوح.
· تسليم النموذج الى لجنة البحث العلمي في الكلية.

· لجنة البحث العلمي في الكلية: 
· مراجعة النموذج وفقا للفقرة (5.7.3) من  لائحة إجراءات البحث العلمي.
· الموافقة أو الرفض علي النموذج. 
· مجلس البحث العلمي في  الجامعة / في الحالات الخاصة فقط

· مراجعة النموذج وفقا للفقرة (5.7.3) من  لائحة إجراءات البحث العلمي.
· الموافقة أو الرفض علي النموذج. 
· الإحتفاظ بكافة الوثائق الأصلية ذات الصلة بالورقة البحثية في ملف البحث العلمي.




                   Research Information Overview:                                                               نبذة عن معلومات البحث 

	Paper Title: عنوان البحث                                                                                                                     


	Principal Author :                                                                                                     الباحث الرئيسي 


	Co- Author(s(                                                                                                              الباحث المشارك


      
	No.
التسلسل
		Statement
إفادة
	Agree
اوافق
	Disagree
غير موافق
	NA
غير قابل للتطبيق

	1
	The participants in my research are free to withdraw from the research at any time.
المشاركون في بحثي لهم حرية الانسحاب في أي وقت يشاؤون.
	
	
	

	2
	If the research is observational, I will ask participants for their consent to being observed.
إذا ما تطلب مشروعي البحثي من المشاركين الرصد والملاحظة فسأطلب موافقتهم على ذلك.
	
	
	

	3
	Privacy, dignity and anonymity of the participants in this research shall be maintained.
خصوصية ومكانة المشاركين في هذا البحث محافظ عليها وهوياتهم تبقى سرية.
	
	
	

	4
	No confidential information at personal or organizational context shall be disclosed without the formal consent of the concerned entity.
المعلومات السرية سواء كانت شخصية أو مؤسسية، لن يكشف عنها دون إذن رسمي من الشخص أو المؤسسة المعنيين.
	
	
	

	5
	The participation in the study is voluntary and there is no payment involved.
المشاركة في الدراسة تطوعية لا يترتب عليها أي مدفوعات.
	
	
	

	6
	The probable risks in this research related to social, physical, psychological, financial shall be identified and conscious effort to mitigate such risks shall be specified.
المخاطر المحتملة من جراء هذا البحث والتي تتعلق بالجوانب الاجتماعية والنفسية والمالية والبدنية، يجب التعريف بها كما يجب بذل الجهود لتخفيفها.
	
	
	

	7
	The research process shall not lead to violation of legal norms and regulations, harming humans, animals and environment intentionally.
العملية البحثية يجب ألا تفضي إلى انتهاك القواعد واللوائح القانونية، التي من شأنها إلحاق الضرر بالبشر والحيوانات والبيئة بتعمد.
	
	
	

	8
	The research process and outcome shall not instigate cultural sensitivity, ethnic problem, discrimination, embarrass or distress participants.
العملية البحثية يجب ألا تفضي إلى إثارة الحساسية الثقافية والمشاكل العرقية و التمييز أو الإحراج وعدم الارتياح للمشاركين.
	
	
	

	9
	The participants in this research do not involve the following group of people: Children below 16 years, Patient or people with communication difficulties, People in custody
المشاركة في هذا البحث تقتصر على البالغين العاقلين الأحرار، لذلك هي لا تشمل الأطفال دون سن 16 سنة والمحتجزين بكل أنواعهم وأصحاب الأمراض العقلية، ويلتحق بهم من يعانون صعوبات في التواصل.
	
	
	

	10
	The research shall not deliberately mislead subjects/participants/readers in any way.
يجب ألا يضلل العمل البحثي – عن عمد وقصد - المشاركين أو القراء بأي شكل من الأشكال.
	
	
	

	11
	I ensure credibility through carrying out research with full respect of honesty and integrity, objectivity, self-criticism, and self-discipline.
أضمن مصداقية إجراءات البحث وتنفيذه بأمانة وموضوعية ونزاهة ونقد وانضباط ذاتي.
	
	
	





Additional comments by researcher if any:تعليقات إضافية من قبل الباحث إن وجدت:                           
	



                      Submitted by Principal Author:                                                   التسليم من قبل الباحث الرئيسي   
	Researcher’s Declaration:
I hereby declare that the information provided above is correct to the best of my knowledge and I have read thoroughly the criteria in the research ethics form GU-PR17CR-F03 and have understood that violation of Research Ethics leads to severe consequences in the University.
إقرار الباحث:
أقر أن المعلومات المقدمة في أعلاه صحيحة - على حد علمي - وقد قرأت بدقة المعايير الواردة في أخلاقيات البحث من نموذج GU-PR17CR-F03 وأدرك أن انتهاك أخلاقيات البحث يؤدي إلى عواقب وخيمة في الجامعة.

	Nameالأسـم                            
	Dateالتاريخ                       
	Signatureالتوقيع                      

	
	
	


      
  Approved by College Research Committee:     موافقة لجنة البحث العلمي في الكلية                   

	Approved 




موافقة وموصى به
                      
	Rejected                             Reasons: الأسـباب                                                                



مرفوض


	Chair of Committeeرئيس اللجنة                              
	Dateالتاريخ                                 
	Signatureالتوقيع                       

	
	
	



FOR SPECIAL CASES ONLY في الحالات الخاصة فقط

University Research Council Decision:                    قرار مجلس البحث العلمي

	 Approved مقر - 
 
 
 
	 Rejected - مرفوض 



	Resaens of Rejection


	Council Chair رئيس المجلس   
	Dateالتاريخ                            
	Signatureالتوقيع                           
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